
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 29. august 2022

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Samrådsspørgsmål T
Kan ministeren bekræfte, at de kommende kapacitetsudmeldinger tager udgangspunkt i 
28 elever, selvom det i årevis (ikke mindst i de store byer) har været praksis, at man 
opererer med teknisk overbooking i lyset af det store frafald før skolestart? Og kan 
ministeren i forlængelse heraf redegøre for, om afskaffelsen af den tekniske overbooking 
hænger sammen med algoritmen bag tvangsfordelingen af eleverne, og om konsekven-
serne af den manglende overbooking vil betyde, at endnu flere elever skal afvises fra 
deres førsteprioritet på et populært, overansøgt gymnasium - og at der første skoledag 
vil være ledige pladser i klasserne på de overansøgte gymnasier, som ikke må fyldes op 
med afviste elever?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Mercado (KF).

På udvalgets vegne
Anders Kronborg
formand
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